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Sinteza articolului 

Oana Nuțu Prorectorul Mihai 
Dimian, desemnat 
membru în Consiliul 
de Administrație al 
Spitalului Clinic 
Județean  Suceava 
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- Universitatea „Ștefan cel Mare” Suceava va avea un reprezentant în 
Consiliul de Administrație al Spitalului Clinic Județean de Urgență 
„Sfântul Ioan cel Nou” Suceava, care are rolul de a dezbate principalele 
probleme de strategie, de organizare și funcționare a unității. Este vorba 
despre prof.univ.dr. Mihai Dimian, prorector cu activitatea științifică, 
care va completa componența CA al spitalului. 
Desemnarea prorectorului Dimian a fost aprobată în ședința de CA al 
USV din data de 10 octombrie a.c., „în baza prevederilor Legii nr. 
95/2006 privind reforma în domeniul sănătății, republicată, cu 
modificările și completările ulterioare și având în vedere Ordinul 
Ministrului Sănătății nr. 2345/13.07.2023, Hotărârea Consiliului 
Județean Suceava nr. 169/01.09.2023 privind aprobarea schimbării 
denumirii Spitalului Județean de Urgență <Sfântul Ioan cel Nou> 
Suceava în Spitalului Clinic Județean de Urgență <Sfântul Ioan cel Nou> 
Suceava și Hotărârea Consiliului Județean Suceava nr. 184/28.09.2023 
privind aprobarea modificării structurii organizatorice a Spitalului Clinic 
Județean de Urgență <Sfântul Ioan cel Nou> Suceava”. 
Anterior acestei decizii, în ședința Senatului Universității „Ștefan cel 
Mare” Suceava din data de 21 septembrie a.c., a fost aprobată 
nominalizarea șefilor de structuri clinice în cadrul Spitalului Clinic 
Județean de Urgență „Sf. Ioan cel Nou” Suceava. Este vorba despre cadre 
didactice titulare la USV, membri în echipe de cercetare medicală la 
Facultatea de Medicină și Științe Biologice Suceava, care sunt angajați ai 
spitalului clinic județean. 
Structurile clinice din cadrul Spitalului Clinic Județean de Urgență 
Suceava sunt Secția de nefrologie, Laboratorul BK de diagnostic și 
biologie moleculară, Secția de diabet zaharat, nutriție și boli metabolice, 
Secția de reumatologie, Secția de chirurgie și ortopedie pediatrică, 
Serviciul județean de medicină legală, Secția de chirurgie generală, Secția 
de pediatrie și Secția de ortopedie și traumatologie. 
Statutul de spital clinic oferă cadrul unei abordări integrate a asistenței 
medicale, a educației medicale continue și a cercetării științifice 
medicale, oferind posibilitatea dezvoltării unui program de licență în 
medicină generală în cadrul Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava. 
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În această perioadă, USV pregătește dosarul de autorizare a specializării 
Medicină generală de către Agenția Română de Asigurare a Calității în 
Învățământul Superior (ARACIS), existând șanse ca acest program de 
studii să se regăsească în oferta educațională pentru Admiterea din 2024. 

- Universitățile din 
Suceava și Oradea, 
singurele care 
pregătesc polițiști 
locali. Lectorul 
universitar doctor 
Mihai Ștefănoaia: 
„În mod categoric, 
polițiștii locali 
trebuie să aibă o 
anumită pregătire în 
momentul în care 
interacționează cu 
cetățeanul” 
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- Lectorul universitar doctor Mihai Ștefănoaia de la Facultatea de Drept și 
Științe Administrative din Universitatea <Ștefan cel Mare> din Suceava 
apreciază că studenții specializării Poliție Locală au parte de o bună 
educație. De profesie avocat, domnul Ștefănoaia a declarat, la Radio Top, 
că în România o astfel de specializare există doar la Suceava și la 
Universitatea Oradea. El a afirmat: „Noi și cei de la Oradea suntem 
singurii care putem oferi studii de pregătire pentru activitatea de polițist 
local. În mod categoric, polițiștii locali trebuie să aibă o anumită 
pregătire în momentul în care interacționează cu cetățeanul. Mai mult, la 
un moment dat se punea problema ca polițistul local să aibă în dotare un 
pistol. De aceea, trebuie o pregătire susținută în acest sens”. 
Universitarul sucevean a mai spus că de pregătirea fizică și psihică a 
studenților de la Poliția Locală se ocupă doi specialiști aflați la pensie, 
fiind vorba despre fostul polițist Cristian Cucoreanu și fostul șef al ISU 
<Bucovina> și al IGSU, generalul de brigadă în rezervă Ion Burlui. 
Avocatul Ștefănoaia a spus: „Cei doi au încheiate contracte de colaborare 
cu facultatea și îi pregătesc temeinic pe studenți. Personal, am observat 
de la an la an că se îmbunătățește nivelul celor care activează în Poliția 
Locală”. 
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Adelina 
Talpalariu 

Probleme climatice 
și „pădurile 
viitorului”, 
dezbătute la USV, în 
prezența unui 
reprezentant al 
Ambasadei 
Emiratelor Arabe 
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- Asociația iPlant.Today Sebeș, împreună Facultatea de Silvicultură 
Suceava, a organizat un Simpozion local de mare interes, în această 
săptămână, la Universitatea din Suceava – Auditorium Joseph Schmidt, 
discuțiile axându-se pe observații și analize ale problemelor climatice, 
respectiv soluții și tehnologii pentru vitalitatea pădurilor viitorului. 
Au participat aproximativ 240 de elevi și studenți, cadre didactice, 
profesori universitari și specialiști din domeniul silvic. 
Evenimentul a beneficiat de prezența Ambasadei Emiratelor Arabe Unite 
București prin HE Deputy Head of Mission ing. Mahra Ali Al-Shaya, care 
a discutat despre sustenabilitate și agenda summitului COP28 UAE 
2023. 
Pe lista de invitați au mai fost: Facultatea de Știința și Ingineria Mediului 
- Universitatea Babeș Bolyai Cluj prin decanul Nicolae Ajtai – care a 
prezentat printr-o intervenție video aplicația EcoVoce și planuri concrete 
efectuate pentru protecția mediului; Facultatea de Silvicultură Suceava 
prin decanul Ciprian Palaghianu, care a prezentat o analiză a efectelor 



climei asupra pădurilor și importanța ecosistemelor – împăduririle – 
„arma” umanității în fața schimbărilor climatice; Facultatea de Drept și 
Științe Sociale - Universitatea „1 Decembrie” Alba Iulia, a fost 
reprezentată de lector universitar Bogdan Manole – Decebal, care a 
explicat celor prezenți importanța dreptului și aplicabilitatea legilor în 
domeniul silviculturii; Colegiul „Petru Rareș” Suceava a fost reprezentat 
de elevele Tofan Ioana și Baluș Eliza-Maria, sub îndrumarea directorului 
adjunct Greculeac Anca. Acestea au prezentat o soluție ingenioasă pentru 
germinarea semințelor utilizând apă activată cu plasmă. 
De asemenea, Colegiul Silvic Bucovina a fost reprezentat de prof. Alina 
Pasinciuc, care a vorbit celor prezenți despre impactul amprentei de 
carbon asupra mediului, iar cerc. ing. Silvic - Popa Andrei, de la Institutul 
Național de Cercetare - Dezvoltare în Silvicultură Câmpulung 
Moldovenesc, a prezentat rezultatul cercetărilor acestuia despre 
monoculturile de molid – provocări, declin și adaptare. 
Din partea Ocolului Silvic Mălini – Direcția Silvică Suceava a fost prezent 
ing. Silvic Robciuc Bogdan. Acesta a făcut o analiză despre plantarea 
materialului dendrologic – soluții din pepinierele silvice 
Pe cale video au intrat alături de cei prezenți, din Dubai, Marius Bogdan 
Pîslariu și Cornelia Pintilie. Aceștia au vorbit celor prezenți despre 
importanța inovației și a cercetărilor de mediu, precum și exemple 
concrete de implicare a societății în sustenabilitate. 
Marius Pîslariu, în calitate de membru al Asociației, a înmânat cu această 
ocazie diploma de membru de onoare Corneliei Pintilie, pentru 
promovarea activă pe plan local și internațional a valorilor Asociației 
iPlant.Today. 
Asociația iPlant.Today a fost reprezentată de președintele acesteia, 
Florin Ungureanu, care a pus în discuție soluția Asociației la pădurile 
viitorului – din perspectivă a schimbărilor climatice. iCUP reprezintă 
rezultatul a 2 ani de cercetări și experimente cu rezultate promițătoare. 
Au fost prezenți voluntari și participanți de la: Colegiul „Ștefan Cel Mare” 
Suceava,  Colegiul Economic „Dimitrie Cantemir” Suceava, Liceul cu 
Program Sportiv Suceava, Centrul Școlar de Educație Incluzivă Suceava 
Le mulțumim pe această cale tuturor celor implicați la acest eveniment!”, 
a transmis Asociația iPlant.Today – Sebeș, reprezentată de președintele 
Florin Ungureanu. 

 


